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Senátoři obdrželi informaci k petici Za záchranu
Moravské Amazonie, kde 15 000 lidí požaduje
vyhlášení Chráněné krajinné oblasti Soutok

V srpnu 2023 byl Ministerstvem životního prostředí předložen záměr na vyhlášení Chráněné
krajinné oblasti (CHKO) Soutok. Tuto skutečnost uvítali tisíce lidí, jež podpořili petici Za
záchranu Moravské Amazonie (www.zachranmesoutok.cz). V rámci přípravy záměru CHKO
proběhlo více než dvě stě padesát jednání a veřejných projednání, jež vysvětlovala záměr
chráněné krajinné oblasti dotčeným obcím, podnikatelům, vlastníkům, spolkům i běžným
občanům. U části místní veřejnosti přesto panují z vyhlášení chráněné krajinné oblasti
obavy. Těmi se v současnosti zabývají také senátorky a senátoři Senátu Parlamentu České
Republiky.

Petiční výbor petice Za záchranu Moravské Amazonie senátorky a senátory obeznámil se
zněním petice v níž k dnešnímu dni na 15 000 občanů vyhlášení CHKO požaduje.
Deklarujeme tak, že ochrana přírody a vyhlášení CHKO Soutok má podporu velké části
veřejnosti, mnoha místních spolků a vyzývají k ní ve svém prohlášení i tisíce členů a členek
devíti odborných vědeckých společností. Senátorkám a senátorům nabízí petiční výbor
možnost setkání a zve je ke společné diskusi nad tímto tématem.

Na vzácnosti a přírodovědné jedinečnosti oblasti Soutoku se léta shodují ochránci přírody,
lesníci, zdejší spolky, místní i širší veřejnost i stát. Je zřejmé, že pro toto území je potřeba
nastavit adekvátní management a zajistit zákonnou ochranu, jež jej zabezpečí před
nevhodnými způsoby hospodaření či jinými zásahy. Vítáme tak, že po letech diskusí
Ministerstvo životního prostředí přichází s konkrétními kroky a pracuje na zařazení Soutoku
do systému chráněných území České republiky.

Dle naší zkušenosti byla projednání záměru CHKO v regionu vedena věcně, s dostatkem
prostoru na diskusi i připomínky a s pochopením pro názory místních. Věříme tedy, že se
podaří rozptýlit i poslední přetrvávající obavy a veškeré cíle ochrany přírody vysvětlit s
respektem k názorům lidí a spolků z regionu.
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